
Direcţionarea către bugetul de
stat a contribuţiilor viitoare la Pilonul
II de pensii ar avea un efect
catastrofal pentru piaţa de capital,
potrivit unui comunicat al CFA
România - „În conturile fondurilor de
pensii private obligatorii din
România, șapte la număr, s-au
strâns peste nouă miliarde euro.
Peste 60% din sumă finanţează
deficitul bugetar sau datoria publică,
deoarece banii sunt investiți în
obligaţiuni emise de statul român; de
asemenea, 20% din sumă asigură
lichiditatea pieţei de capital de la
Bucureşti. În cazul în care
contribuţiile viitoare la Pilonul II ar fi
direcţionate către bugetul de stat,
efect pentru piaţa de capital ar fi
catastrofal. În plus, reducerea
temporară a deficitului bugetar se
face cu cost masiv în viitor, mai exact
atunci când cei care au contribuit la
Pilonul II se vor pensiona“. CFA
amintește că în România, cheltuielile
sociale reprezintă aproximativ 8% din

PIB și avertizează că procentul va
ajunge la 15%, într-un interval de 40
de ani - „Sunt mari semne de

întrebare privind sustenabilitatea pe
termen lung a sistemului de pensii.
Este necesară rebalansarea
proporţiei perioadei active în totalul

vieţii, prin creşterea vârstei de
pensionare şi stimularea
economisirii“. Conform CFA,

România are cea mai mică rată de
economisire din UE, respectiv 5%.
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La mulţi ani, domnule
primar! De Ziua

Monumentelor și a
Siturilor părăsite! 

Nu că ar face mare scofală, că nu fac, dar măcar
au gândit dinainte o strategie minusculă şi anunţă
publicul spectator, pardon, plătitor, că n-au murit şi că
le pasă. Este vorba, desigur, de Primăria Capitalei,
care a anunţat că astăzi, 18 aprilie 2018, Primăria
Municipiului Bucureşti, prin Administraţia
Monumentelor şi Patrimoniului Turistic (AMPT),
celebrează Ziua Internațională a Monumentelor și a
Siturilor. Deci, la Bucureşti, există o Primărie care se
preocupă şi o administraţie a aşa ceva. Poate că şi la
noi, dar pare moartă. 

Dar, să revenim. Nu mai contează foarte tare ce
se întâmplă cu acest prilej, adică ce anume
sărbătoreşte Primăria Bucureşti, important este că
cineva şi-a adus aminte de această relevantă
componentă culturală a vieţii noastre sociale şi a făcut
ceva în acest sens CU UN AN ÎNAINTE!!! Că nimeni
nu este aburd să ceară lucruri de pe o zi pe alta. Dar

de la un an la altul, credem că s-ar putea realiza
diversele evenimente atât de necesare construirii
sentimentului de apartenenţă la comunitate. Dacă
ţinem însă cont de faptul că, la Constanţa, patria lui
Ovidius cum ar veni, celebrul poet a fost sărbătorit
începând cu luna iulie 2017, că de, să fie de sezon – şi
asta cu doar două-trei evenimente notabile – deşi onor
Primăria ştia cu un an înainte (2016) că urmează să fie
celebrat cinstitul creator, ce să mai zicem? Doar să
menţionăm aceste lucruri, din nou şi din nou, poate
cineva le şi citeşte şi poate se şi sesizează. Cum ar
veni un semnal de alarmă pentru 2019! Credeţi că e
deja târziu?

Să revenim însă la oile noastre monumentale. În
ce priveşte Ziua Monumentelor și a Siturilor, la
Constanţa, este, desigur, tăcere, deşi, zicem noi,
parcă am avea ceva situri de celebrat. Monumente...,
mai puţin, că la alea chiar stăm foarte prost şi asta nu
pentru că nu am avea artişti. Nu avem chef şi timp să
ne ocupăm şi de acest aspect, care ar revoluţiona
estetic şi arhitectonic oraşul, ar bucura chipurile şi
minţile constănţenilor şi ar oferi artiştilor stima care li
se cuvine. Decebal Făgădău, onor primarul Constanţei
tace mâlc şi sapă. Nu la situri, dacă la asta v-aţi
gândit, e doar o expresie.

Să mai amintim că la Constanţa, chiar în ograda
Primăriei, sub nasul sensibil altrminteri al domnului
primar, se află şi un Parc Arheologic, aflat într-o ruină
totală, năpădit de gunoaie, mizerii şi blocat în nu ştiu
ce proceduri din 2015? Şi care Parc ar fi putut fi
celebrat, de exemplu, de Ziua Internaţională a
Monumentelor şi a Siturilor?

Aşadar, staţi liniştiţi, la noi nu se celebrează nimic.
Cică, totuşi, s-ar sărbători Ziua Constanţei şi Ziua
Copilului. Mă rog, rămâne de văzut ce idei de proiecte
vor ieşi câştigătoare. Până una, alta, La mulţi ani,
constănţeni, de Ziua Internațională a Monumentelor și
a Siturilor! Şi La mulţi ani şi dumneavoastră, domnule
primar, că, din câte ştim, sunteţi constănţean!
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Editorial

Vara aceasta, vizitatorii
Delfinariului vor avea
parte de surprize de

proporții. Probabil cozile vor fi și mai
mari decât în anii trecuți și pe bună
dreptate, pentru că, din această
săptămână, pe lângă delfini și foci, la
Delfinariu au sosit trei lei de mare
californieni. Directorul Complexului
Muzeal de Științe ale Naturii, Adrian
Bîlbă, a spus că noii oaspeți vor
susține demonstrații speciale,

educative, prin care oamenii vor
învăța în mod practic efectele poluării
asupra mărilor și oceanelor. „Avem
trei lei de mare californieni care vor
susține la Delfinariul Constanța
demonstrații educative, cu o temă
legată de protejarea naturii, o temă
de reponsabilizare față de efectul
poluării marine cu plastice. Va fi o
surpriză pe care o vom dezvălui
publicului în această vară. Avem un
mascul de 9 ani, Sam, și două

femele de 5, respectiv 10 ani, Inuk și
Kali, crescuți în grădini zoologice din
străinătate. Masculul provine din
Nurnberg, iar femelele vin din Franța.
Au ajuns în urmă cu câteva zile, iar
acum trec printr-o perioadă de
adaptare. Deocamdată se comportă
excelent, se înțeleg foarte bine și
este posibil ca, în câteva zile, să
începem reprezentațiile. Sperăm ca
în preajma minivacanței de 1 mai să
avem primele demonstrații.
Reprezentațiile vor avea loc în
pauzele dintre demonstrațiile
delfinilor, astfel încât vom avea o
ofertă muzeistică mai bogată. Omul
va avea mai multe de văzut. Tarifele
vor fi la fel, dar pentru accesul la leii
de mare va fi unul separat. Cei trei lei
de mare vor rămâne cel puțin un an”,
a declarat Bîlbă. Amintim că, până la
începutul lui noiembrie 2016,
vizitatorii Delfinariului s-au putut
bucura de prezența leului de mare
Johnny. Acesta a murit la o vârstă
foarte înaintată din cauza unei tumori
parietale la musculatura abdominală.
Conducerea Delfinariului mai are în
plan, anul acesta, să achiziționeze
mai mulți pinguini, ce vor fi ținuți într-
un bazin special.

Demonstrații educative în premieră

Lecții despre natură și poluare.
Profesori: noii lei de mare de la Delfinariu

Ionuț Lupescu a pierdut „bătălia” cu Răzvan Burleanu
Alegerile pentru funcția de

președinte al Federației Române de
Fotbal, care au avut loc miercuri, la
București, au stabilit omul care se va
afla în fruntea fotbalului românesc
pentru următorii patru ani. Noul
președinte al FRF este Răzvan
Burleanu, care își păstrează postul,
acesta învingându-l pe Ionuț Lupescu,
fostul component al „Generației de
Aur”.

Au votat 254 dintre cei 257 de
membri afiliaţi, iar după primul tur de

scrutin Burleanu a primit 168 de voturi
(66,1% din voturi), în timp ce Lupescu
a fost votat de 78 de membri.

„Mulțumesc întregii mele echipe
pentru modul în care am reușit să
lucrăm pentru dumneavoastră.
Trebuie să recunosc că, deși nu a fost
doar un fleac, i-am ciuruit. Numărul
meu de telefon rămâne acelaşi”, a
declarat Răzvan Burleanu.

„În primul rând, felicitări
președintelui pentru că a câștigat.
Vreau să le mulțumesc celor care m-

au votat și vreau să să spun că era
datoria mea să vin și să încerc.
Deocamdată, cred că fotbalul
românesc nu are nevoie de ajutorul
meu”, a spus Ionuț Lupescu.

Marcel Pușcaș a primit 8 voturi și
a anunțat că este ultima lui zi în
fotbal, în timp ce Ilie Drăgan, al
patrulea candidat, nu a acumulat
vreun vot.
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„Strategia“ statului pentru Pilonul II poate omorî bursa
De unde iei și cine crapă


